
Fiala spěchá s vypsáním tendru na Dukovany.
Nedává smysl, ceny jsou v kosmu, tvrdí expert
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ČESKO: Designovaný premiér Petr Fiala si myslí, že v nejbližší době musí být vypsán tendr na
Dukovany, jinak se Česko setká s výraznými problémy. Fiala chce, aby se nové bloky začaly stavět do
konce tohoto desetiletí, zkritizoval přitom končící vládu, která podle něj nedokázala dostatečně
připravit evropskou notifikaci modelu financování nových bloků.

Vznikající česká vláda zřejmě nehodlá odkládat vyhlášení tendru na dostavbu Jaderné elektrárny
Dukovany. Ve svém komentáři pro česká média to poznamenal designovaný předseda české vlády
Petr Fiala, který tvrdí, že protahování této záležitosti může mít na Českou republiku nepříznivý
dopad.

„Je proto naprosto nutné se dostat rychle k vypsání tendru a začít dělat přípravné práce na to,
abychom v roce 2029 mohli stavět, protože jinak to dopadne opravdu špatně,“ sdělil šéf ODS.

Fiala si neodpustil ani kritiku na adresu končící Babišovy vlády, která podle jeho názoru nezajistila
náležitou přípravu evropské notifikace modelu financování nových bloků. Předseda koalice Spolu
také zdůraznil zásadní význam jaderné energetiky pro budoucnost České republiky.

 

Nevhodný čas?

Michal Šnobr, český investor a minoritní akcionář ČEZ, který se specializuje na analýzu
energetických trhů, na svém twitterovém účtu poukázal na komplikace, se kterými se nyní může
setkat stát při snaze zahájit tendr na dostavbu jaderné elektrárny. Jedná se především o následky
zdražování, vzhledem k nimž je určení ceny na dostavbu bloků v současné době nesmyslem.

„1) V EU se nedaří žádnou dostavět, ani v čase, ani za zvýšené rozpočty. 2) V tomto čase řešit cenu
nedává vůbec smysl. Nejen zdražení prací, technologií, ale hlavně financování, posunuly cenu do
kosmu. Vyšší ceny ale tak nic neřeší,” píše český odborník.
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Bezpečnostní dotazníky
Na konci listopadu ministr průmyslu a obchodu Karel Havlíček na svém Twitteru informoval o tom,
že stát obdržel všechny tři bezpečnostní dotazníky od uchazečů o stavbu nového jaderného bloku v
elektrárně v Dukovanech. Dotazníky se budou podle něj nyní vyhodnocovat, stát následně udělí
souhlas se zahájením tendru.
Připomeňme, že posouzení měly zaslat francouzská EdF, americký Westinghouse a jihokorejská
společnost KHNP, měly tak učinit do konce listopadu. Cílem bezpečnostního posouzení je zhodnotit
všechny potenciální dodavatele a získat informace potřebné pro zajištění bezpečnostních zájmů.
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